

## 段落寫作常見錯誤

查看詳解，請按箭號。▶

上個星期，你到高雄（Kaohsiung）的親戚家玩，下面是你每天的活動，請根據這些圖片寫一篇約 50 字的簡短遊記。



星期五



星期六



星期日

- 離題，未依據試題冊上的圖片發展 ▶
- 結構組織不良 ▶
- 字彙使用不當或缺漏 ▶
- 句構、文法錯誤 ▶

## 段落寫作常見錯誤

查看詳解，請按箭號。▶

上個星期，你到高雄（Kaohsiung）的親戚家玩，下面是你每天的活動，請根據這些圖片寫一篇約 50 字的簡短遊記。



星期五



星期六



星期日

- 離題，未依據試題冊上的圖片發展

這類作文沒有依照圖片提示來寫，即使寫得再好，分數還是很低。

- 結構組織不良

- 字彙使用不當或缺漏

- 句構、文法錯誤

## 段落寫作常見錯誤

查看詳解，請按箭號。▶

上個星期，你到高雄（Kaohsiung）的親戚家玩，下面是你每天的活動，請根據這些圖片寫一篇約 50 字的簡短遊記。



星期五



星期六



星期日

- 離題，未依據試題冊上的圖片發展



- 結構組織不良

這類作文因為組織不好，所以讓人難以理解，例如沒有主題句、敘事不合邏輯或是未使用轉折詞或片語清楚交代事件發生的順序。

例文：

The day is Friday. We took a train station to Kaohsiung. We played cards on Saturday and played in the water at the beach in Sunday. We had a lot of fun.

這篇文章的第一句 "The day is Friday." 沒有說明全文的大意，而第二句 "We took a train station to Kaohsiung." 不合邏輯。整篇文章太短，只有 32 個字，沒有充分描述圖片的細節，例如天氣等。

- 字彙使用不當或缺漏



- 句構、文法錯誤



## 段落寫作常見錯誤

查看詳解，請按箭號。▶

上個星期，你到高雄（Kaohsiung）的親戚家玩，下面是你每天的活動，請根據這些圖片寫一篇約 50 字的簡短遊記。



星期五



星期六



星期日

- 離題，未依據試題冊上的圖片發展



- 結構組織不良



- 字彙使用不當或缺漏

作者使用的字彙不恰當，或重要字遺漏省略。

例文：

Last week, my great uncle Peter invited us to Kaohsiung, I am exciting. Following day, my parents and I take the train and get there at 3:19 at Friday afternoon, beacues we are tired, we didn't go anywhere that day.

At Saturday, we already to went to the beach but Saturday was rained so we just played the cards at home, and grownups start to plane the trip.

Sunday was a good day, we go to swiming and play in the water with the ball, that was fun. I really have a good time.

這篇文章有許多動詞時態錯誤，以及一些常見用詞的寫法錯誤，例如「在某天」介係詞應使用 on，「星期六下雨」應該是 "It rained on Saturday."，「計畫行程」應為 "plan the trip"，而非 "plane the trip"。

- 句構、文法錯誤



## 段落寫作常見錯誤

查看詳解，請按箭號。▶

上個星期，你到高雄（Kaohsiung）的親戚家玩，下面是你每天的活動，請根據這些圖片寫一篇約 50 字的簡短遊記。



星期五



星期六



星期日

● 離題，未依據試題冊上的圖片發展



● 結構組織不良



● 字彙使用不當或缺漏



● 句構、文法錯誤



作者未能將意念組織成正確的句子。有些句子不完整；有些句子結構錯誤；有些句子把不相關的東西湊在一起。

例文：

(1) Last week, my great uncle Peter invited us to Kaohsiung, I am exciting. (2) Following day, my parents and I take the train and get there at 3:19 at Friday afternoon, beacues we are tired, we didn't go anywhere that day.

At Saturday, we already to went to the beach but Saturday was rained so we just played the cards at home, and grownups start to plane the trip.

(3) Sunday was a good day, we go to swimming and play in the water with the ball, that was fun. I really have a good time.

使用逗號合併兩個獨立的句子是錯誤的用法，請見綠色句(1)、(2)與(3)，這些句子應該分為兩句話，依序為：

(1) Last week, my great uncle Peter invited us to visit him in Kaohsiung. I was excited.

(2) The following day, my parents and I took the train and got there at 3:19 on Friday afternoon. Because we were tired, we didn't go anywhere that day.

(3) Saturday was a good day. We went swimming and played in the water with a ball. That was fun. 或是

Saturday was a good day. We went swimming and played in the water with a ball, **which** was fun. **which** 指的是 "We went swimming and played in the water with a ball."